

ENGLISH

Dear members and friends of the KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY (CYPRUS),

Join our Online Science Café on Tuesday, March 29 at 20:00 (Cyprus time, UT+3) on Zoom platform and learn about [Women and Girls in Science](#). It is a unique opportunity to listen to our guest speaker Eleonora Lydia Kaiser. Eleonora became the first Cypriot Analog Astronaut who participated in experiment in the Analogue Astronaut Training Center. Her achievements inspired and continue to inspire the new generation in Cyprus and abroad. Our next month's Online Science Café will host Professor Raul Perez Enriquez from University of Sonora in Mexico. The title of his talk is "[The Gnomon and its Solstice Shadows: A Universal Paradigm?](#)" The online Zoom meeting will take place on April 26 at 20:00 (Cyprus time, UT+3). All meetings of Science Café sessions are free of charge and everyone can join. Codes and info for the meeting are published on the [website](#).

Celebrate with us Global Astronomy Month 2022

More details will be announced soon on our [website](#) and [Facebook Group](#)...

Booking for [private programs](#) is now available until the end of April. Live the experience of unique planetarium programs, interesting collections of geological samples and space exhibits. Observe with professional telescopes, the planets and other gems of the night sky.

The astronomy courses for beginners "[Read the Sky](#)" and "[The Sky is Alive](#)" will take place in April. Due to COVID-19 measures and decrees issued by the Cyprus Government, we will accept bookings for no more than 10 attendees per session. Register now. All participants must follow the measures and present their ID/Passport together with their Safe Pass to be accepted in every session.

Students of [Kition Astronomy Academy](#) are going to participate in Cyprus Olympiad on Astronomy and Astrophysics in the middle of April. There is still a language restriction: Olympiad tasks are written in Greek.

If you wish to organize an astronomy or science related educational event feel free to [contact us](#).

Join our spacewalk...

Best regards,

George Troullias

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY
Cyprus National Coordinator for Astronomers Without Borders



Дорогие друзья ПЛАНЕТАРИЯ И ОБСЕРВАТОРИИ КИТИОНА (КИПР),

Присоединяйтесь к нашему онлайн научному кафе во вторник, 29 марта, в 20:00 (кипрское время, UT+3) на программу о [женщинах и девочках в науке](#). Вам представится уникальная возможность встретиться с приглашенной докладчицей Элеонорой Лидией Кайзер. Элеонора стала первым кипрским аналогом космонавтом, принявшим участие в эксперименте в Центре подготовки аналог космонавтов. Её достижения вдохновляли и продолжают вдохновлять новое поколение на Кипре и за рубежом. На наше научное онлайн-кафе в следующем месяце приглашен проф. Рауль Перес Энрикес из Университета Соноры в Мексике. Он представит доклад «Гномон и его тени в солнцестояния: универсальная парадигма?» Встреча состоится 26 апреля в 20:00 (кипрское время, UT+3). Эти встречи, как и все онлайн научные кафе, проходят бесплатно на платформе зум. [Приглашаются все желающие](#). Полный список [прошедших и следующих встреч](#) можно посмотреть на сайте Планетария и обсерватории Китиона.

Отметьте вместе с нами Всемирный месяц астрономии 2022 года

Более подробная информация будет объявлена в ближайшее время на [нашем сайте](#) и в [группе фейсбук...](#)

До конца апреля можно забронировать [приватную программу](#). В неё входит уникальная программа Планетария на выбор, осмотр богатой коллекции геологии, окаменелостей Кипра, Земли и даже экспоната с Луны, и наблюдения в большие телескопы Обсерватории.

Астрономический цикл для начинающих «[Читай небо](#)» ждёт своих слушателей в апреле. В начале апреля для искушённых в астрономии предлагается цикл «[Живое небо](#)», который знакомит с направлениями в астрономии, где каждый любитель может сделать важный вклад в науку. В соответствии с рекомендациями министерства здравоохранения на этих циклах может быть не более 10 участников.

Учащиеся [Астрономической академии Китиона](#) собираются участвовать в кипрской олимпиаде по астрономии и астрофизике в середине апреля. На олимпиаде имеется языковое ограничение: олимпиадные задания на греческом языке.

Если вы хотите организовать образовательное мероприятие по астрономии или науке, [обращайтесь к нам](#).

Присоединяйтесь к нашей космической прогулке...

С наилучшими пожеланиями,

George Troullias

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY
Cyprus National Coordinator for Astronomers Without Borders

